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Sammanfattning 

Kommunstyrelsen har remitterat Motion om högre utbildning på 

Järvaområdet från Lotta Edholm (L). 

 

Motionären vill ge kommunfullmäktige i uppdrag att påbörja ett 

arbete med berörda nämnder och bolag för att få högre utbildning 

till Järvaområdet. Motionären anser att Järva bör få ett universitet 

eftersom det skulle gynna områdets utveckling och vill att staden 

för en dialog med framstående utländska universitet så att de 

etablerar filialer, s.k. satellitcampus, på Järva. Närheten till Kista 

talar för att universitets inriktning ska vara mot naturvetenskap, IT 

och teknik.  

 

Förvaltningen är positiv till ytterligare möjligheter till 

universitetsstudier i Järvaområdet. Förvaltningen vill framhålla att 

beslut om inrättande av nya universitet och högskolor fattas på 

nationell nivå och anser att ett nytt universitet bör ha en annan 

inriktning än de som redan finns i området. 

 

Målgrupperna i förvaltningens socialtjänst består ofta av personer 

som har svårt att få ett arbete på den reguljära arbetsmarknaden 

eller påbörja universitetsstudier. Dessa personer behöver i huvudsak 

stöd att slutföra sina grund- och gymnasieutbildningar. 

 



 

 

 

 Tjänsteutlåtande 

Dnr 1.5.1-226-2018 

Sida 2 (3) 
 

Remiss av Motion om högre utbildning på 

Järvaområdet 

 

Bakgrund 

Kommunstyrelsen har remitterat Motion om högre utbildning på 

Järvaområdet från Lotta Edholm (L) till Rinkeby-Kista och Spånga-

Tensta stadsdelsnämnder, arbetsmarknadsnämnden, 

exploateringsnämnden, stadsledningskontoret, Stockholms stadshus 

AB, Kista Science City AB, Karolinska institutet (KI), Stockholms 

universitet (SU) och Kungliga tekniska högskolan (KTH). 

Synpunkter på remissen ska ha inkommit till kommunstyrelsen 

senast den 7 oktober 2018. Remissen bifogas. 

Ärendet 

Lotta Edholm (L) föreslår i en motion till kommunstyrelsen att 

Järva bör få ett universitet eftersom det skulle gynna områdets 

utveckling.  

 

För att åstadkomma ett universitet i området vill de att staden för en 

dialog med framstående utländska universitet så att de etablerar 

filialer, s.k. satellitcampus, på Järva. Liknande campus finns på 

andra platser i världen. Universitets inriktning ska stämmas av med 

intresserade parter men närheten till Kista talar för inriktning mot 

naturvetenskap, IT och teknik. 

 

Vidare skriver motionären att ett universitet kan samverka med 

skolor i området och på så vis främja att barn väljer högre 

utbildning samt får ett intresse för vetenskap. De framhåller även att 

ett universitet skulle gynna den lokala arbetsmarknaden och öka 

rörelsen i det offentliga rummet. 

 

Skribenten menar att det till universitet bör knytas forskar- och 

studentbostäder och att dessa med fördel förläggs i Rinkeby. 

Bostäderna kan kräva att grönytor tas i anspråk. De framhåller 

vikten av att placering ska ske med hänsyn till Järvafältets kultur- 

och naturvärden.   

 

Motionären vill ge kommunfullmäktige i uppdrag att påbörja ett 

arbete med berörda nämnder och bolag för att få högre utbildning 

till Järvaområdet. 

Ärendets beredning 

Ärendet har beretts av administrativa avdelningen i samråd med 

berörda avdelningar inom förvaltningen. Stadsdelsnämndens 

pensionärsråd och råd för funktionshinderfrågor har getts möjlighet 

att inkomma med synpunkter på remissen. 
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Remiss av Motion om högre utbildning på 

Järvaområdet 

 

Förvaltningens synpunkter och förslag 

Förvaltningen är positiv till ytterligare möjligheter till 

universitetsstudier i Järvaområdet och stämmer in i många av de 

fördelar och gynnsamma effekter som motionären för fram.  

Förvaltningen vill dock framhålla att beslut om inrättande av nya 

universitet och högskolor fattas på nationell nivå.  

 

Sedan tidigare finns SUs institution för data- och systemvetenskap i 

Kista och KTH har förlagt en del av sin forsknings- och 

utbildningsverksamhet till KTH Kista. Denna del har en 

internationell prägel.  

 

Förvaltningen anser att ett nytt universitet bör ha en annan 

inriktning än de som redan finns i området och att exempelvis 

lärarutbildning skulle kunna förläggas i Järva. Om fler studenter lär 

känna området och gör praktik där så kan det vara ett sätt att 

underlätta rekrytering till bristyrken som ex, sjuksköterskor och 

lärare. 

 

Förvaltningens socialtjänst arbetar för att invånarna i 

stadsdelsområdet ska slutföra grundskola och gymnasium för att bli 

självförsörjande genom vidare studier och/eller arbete. 

Målgrupperna består ofta av personer som har svårt att få ett arbete 

på den reguljära arbetsmarknaden eller påbörja universitetsstudier. 

Dessa personer behöver i huvudsak stöd att slutföra sina grund- och 

gymnasieutbildningar. 

Bilaga 

Remiss av Motion om högre utbildning på Järvaområdet 


